
Folketingets Sundhedsudvalg har den 1. juni 2010 stillet følgende spørgsmål 
nr. 612 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Andersen (S).

Spørgsmål nr. 612:

’’Ministeren bedes oplyse, hvor høje gebyrer regeringen forestiller sig, der skal 
lægges på tolkebistand i sundhedsvæsenet, når der efter genopretningspak-
ken skal skæres i tolkebistanden. Ministeren bedes endvidere oplyse, om man 
planlægger, at gå længere med opkrævning af gebyr end den ændring, der 
blev vedtaget i 2004 (L 74), der indebærer, at der med virkning fra 1. juni 2011 
skal opkræves gebyr for tolkebistand fra personer, som har boet i landet i me-
re end 7 år. ”

Svar:
Det fremgår af genopretningsplanen, at parterne er enige om at igangsætte en 
gennemgang af tolkningsområdet. De samlede udgifter til tolkning skal afdæk-
kes, og der skal ses på mulighederne for øget brugerbetaling. Derudover un-
dersøges yderligere tiltag, der kan dæmpe udgifterne, fx et fælles offentligt
udbud eller fjerntolkning via video. Med denne gennemgang vil regeringens 
overvejelser og planlægning, for så vidt angår tolkeområdet, få et godt grund-
lag.  
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